
Internetconsultatie Besluit van school naar duurzaam werk en regeling regionaal 
programma 2026-2029. 

Als Doorstroompuntregio Arnhem, contactschool Rijn IJssel en de Arbeidsmarktregio 
Midden-Gelderland dienen wij deze gezamenlijke reactie in. Wij zien de wet (en dus 
daaruit volgend ook het besluit dat ter internetconsultatie voorligt) als een mooie stap 
vooruit in een (al steeds meer) integrale samenwerking wanneer het gaat over 
jongeren die ondersteuning nodig hebben om op school te blijven en een goede 
overstap te maken naar de arbeidsmarkt waar dat kan. Ook aan de jongeren voor 
wie dit lastig is wordt gedacht. Het wetsvoorstel heeft ons in de regio geholpen om de 
onderlinge samenwerking te versterken en een gezamenlijke focus aan te brengen 
op de jongeren voor wie we het samen moeten doen, waarbij we blij zijn te lezen en 
te merken dat de ruimte tussen school (m.n. mbo) en gemeente (W&I) kleiner gaat 
worden.  

Wel steunen wij als regio de signalen die gegeven worden door pro/vso, namelijk dat 
het niet reëel is te verwachten dat de loopbaanbegeleiding van deze jongeren plaats 
kan vinden in slechts 5 uur en binnen maar één jaar. In onze regio werken we al 
jarenlang met zogenoemde combinatiefunctionarissen die jongeren die dat nodig 
hebben tot drie jaar kunnen volgen en waarbij we rekening houden met één uur 
begeleidingstijd per week. Dit is niet nodig voor alle jongeren, maar laat wel zien hoe 
groot het verschil is tussen wat er straks gefinancierd wordt en de hoeveelheid 
begeleiding een jongere nodig kan hebben. Een groot aantal van deze jongeren doet 
pas echt beroep op ondersteuning nadat het 1e jaar werk erop zit en er vragen zijn 
over bijvoorbeeld continuering. De mogelijkheid om jongeren die dat nodig hebben 
langduriger en intensiever te begeleiden, missen we in het besluit.  

Ook hebben wij een aantal knelpunten rondom de gegevenslevering aan het 
Doorstroompunt: 

- Op dit moment ontvangt het Doorstroompunt geen gegevens over 
dagbesteding (zowel vanuit de WLZ als de WMO. In het laatste geval noemen 
wij dat in deze regio ‘Activerend werk’). Dit maakt dat het moeilijk is om deze 
jongeren goed te monitoren. Gevolg hiervan kan zijn dat het Doorstroompunt 
jongeren gaat benaderen waarvoor alle ondersteuning al goed geregeld is. Dit 
kan verwarrend zijn voor de jongere en zorgt voor wéér een nieuw gezicht 
terwijl dat niet nodig is, omdat partijen die de jongere daarin wel goed kunnen 
begeleiden al aangesloten zijn. In de regio sluit het Doorstroompunt steeds 
beter aan op pro/vso scholen, dus zal dit minder voorkomen. Voor jongeren 
die buiten onze regio naar school gaan, zal dit meer spelen.  

- Het Doorstroompunt krijgt geen gegevens over of jongeren 
inburgeringsplichtig zijn.  Dit belemmert een goede samenwerking met de 
gemeenten die aan de slag gaan voor deze doelgroep. Er zit nu soms onnodig 
veel tijd tussen om dit inzichtelijk te krijgen, tijd die we beter kunnen besteden 



om jongeren zo snel mogelijk in een goed inburgeringstraject te krijgen 
wanneer dat nodig is.  

Ten slotte willen we graag meegeven dat we zouden willen dat niet alle vsv’ers over 
één kam worden geschoren. Zo zien wij al een aantal jaren een trend dat jongeren 
die uitvallen op school lang niet allemaal weer terug gaan naar onderwijs. Sommigen 
omdat zij liever (tijdelijk) gaan werken en na een aantal jaren de weg terug naar 
school vinden en sommigen omdat er teveel persoonlijke problemen zijn en school 
niet haalbaar is op dat moment. Maar er zijn ook jongeren in deze groep voor wie 
een startkwalificatie überhaupt niet haalbaar is en op wie we ook trots moeten zijn 
omdat zij wel passend participeren in de maatschappij. Denk aan jongeren die 
doorstromen vanuit praktijkonderwijs naar mbo entree én die daar hun diploma 
behalen. MBO niveau 2 is dan niet altijd haalbaar, maar zij hebben een mooie 
prestatie geleverd. Of jongeren voor wie mbo 2 te hoog gegrepen is, maar die 
uitstromen met praktijkcertificaten naar een passende betaalde werkplek. Het zou 
wat ons betreft goed zijn als we meer met elkaar definiëren over welk type vsv’ers we 
ons echt zorgen maken.   

 


